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Anotace 

Tato bakalářská práce je zaměřena na téma komunální politiki v obci Bohuňovice. 

Zabývá se analýzou výsledku komunálních voleb v roce 2006 a 2010, představením volebních 

programů jednotlivých politických stran a uskupení a klíčových událostí, které mohly mít vliv 

na jejich výsledek. 

Klíčová slova 

Bohuňovice, komunální politika, komunální volby 

 

 

Abstract 

This bachelor thesis is focused on local politics in the village of Bohuňovice. It 

analyzes the result of municipal elections in 2006 and 2010, the introduction of electoral 

programmes of political parties and groupings and key events that could affect the outcome of 

their policies. 
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1 Úvod 

 

Jak už téma této bakalářské práce napovídá, půjde o politické strany a komunální 

politiku v obci Bohuňovice. Cílem této práce je analýza výsledku komunálních voleb 

jednotlivých politických subjektů ve volbách 2010, která se odvíjí na základě popsaní 

významných kauz a momentů, které mohly mít patřičný vliv na výsledky voleb. Jak si 

jednotlivé politické subjekty u voličů polepšily nebo pohoršily lze vyčíst na základě 

porovnání výsledků předešlých voleb v roce 2006. 

Důležitým podkladem pro zpracování jsou programová prohlášení jednotlivých 

politických stran a subjektů pro komunální volby 2006 a 2010. V letech 2006 - 2010 se v obci 

událo hned několik poměrně významných momentů, které svým charakterem mohou zásadně 

ovlivnit další vývoj obce a životy občanů až na několik desetiletí, možná i navždy. Jejich 

podrobné popsání by mělo seznámit s jejich vážností. Kroky jednotlivých zastupitelů, resp. 

postupy politických subjektů zastoupených v zastupitelstvu, tak mohly výrazně pozměnit 

výsledek voleb v roce 2010. 

Práce s tématem komunální politiky v obci Bohuňovice byla vybrána na základě zájmu 

o danou problematiku a po zkušenostech osobních účastí na jednáních zastupitelstva obce, 

coby občana. Cílem je nabídnout objektivní informace o dění v obci i přes přímou  účast  

v místní samosprávě. 

Odborné literatury týkající se všeobecně komunální politiky není mnoho.  A najít 

přímo nějakou ucelenou literaturu o komunální politice v obci Bohuňovice je nemožné. 

Tato práce vychází především z předvolebních materiálů jednotlivých stran a uskupení 

kandidujících v obci. Pro zjištění výsledku voleb je důležitý zdroj: server Českého 

statistického úřadu www.volby.cz. Za všeobecné zdroje lze považovat Ústavu České 

republiky nebo patřičné zákony. Průběh jednotlivých období lze vyčíst především ze zápisů 

zasedání zastupitelstva, potažmo rady, a také z článků otisknutých v místním obecním 

periodiku nebo zveřejněných na internetu.
1
 

                                                 
1
 Jde o periodikum POHLEDY a Bohuňovický zpravodaj. Hlavním internetovým zdrojem je oficiální web obce 

www.bohunovice.cz nebo  "opoziční" internetové stránky www.bohunovice.org. 
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Práce je rozdělena do několika kapitol. Po krátkém představení obce následují 

všeobecné informace o komunálních volbách. V další části analyzuji komunální volby v roce 

2006, kde jsou představeny jednotlivé kandidující strany a uskupení, případně jsou uvedeny 

bližší informace o jednotlivých kandidátech. Důležitá je část věnující se výsledku voleb 2006 

a zastoupení ve vedení obce. Následuje část věnovaná realizovaným projektům a významným 

kauzám či faktům za celé volební období 2006 - 2010. Věnována je pozornost nejvíce 

diskutovaným, přičemž tyto skutečnosti mohly ovlivnit rozložení zastupitelstva po 

následujících volbách 2010. Uspořádání následujícího volebního období od voleb 2010 je 

totožné jako předešlá část o období 2006 - 2010.  

Osobně děkuji Mgr. Mojmíru Fryčákovi, který na základě několikaleté práce pro obec 

a její občany, poskytnul nespočet odborných rad a informací nezbytných pro zpracování této 

práce. 
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2 Základní údaje o obci 

 

Obec Bohuňovice se nachází asi 10 km severně od města Olomouce a 7 km od města 

Šternberk. V Bohuňovicích žije 2577 obyvatel, z toho 1263 mužů a 1314 žen.
2
  

Obec se rozkládá na třech katastrálních území - Bohuňovice, Moravská Loděnice a 

Trusovice, které dohromady představují výměru 12,57 km
2
. Jedná se také o názvy tří 

bývalých vesnic, jejichž sloučením v roce 1960 vznikla obec Bohuňovice.  Obec získala cenu 

Vesnice roku 1999 regionu Střední Morava. 

Základní vzdělání je realizováno v Základní škole Bohuňovice, kde se nachází 1. - 9. 

třída, kam dojíždějí také žáci z okolních vesnic Štarnova a Hlušovic. 

Dopravní obslužnost je zajištěna vlakovou osobní dopravou na trati Olomouc-

Šternberk-Šumperk. Silniční propojení je možné po komunikacích III. třídy navazující na 

komunikaci I. třídy Šternberk-Olomouc. 

V obci jsou veškeré inženýrské sítě. Vodovod je napojen na zdroj pitné vody, který se 

nachází na území obce. Téměř všechny domy jsou napojeny na místní plynofikaci. 

Obec vlastní skládku domovního odpadu a čistírnu odpadních vod, jejichž služeb 

využívají také okolní vesnice. 

  

                                                 
2
  Údaj o počtu obyvatel lze vyčíst z předběžných výsledků Českého statistického úřadu, v rámci Sčítání lidu, 

domů a bytů 2011, dostupné také na www.scitani.cz 
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3 Komunální volby 

 

 Nejdůležitějším a zároveň nejvyšším orgánem obce z hlediska územní samosprávy je 

zastupitelstvo obce. Počet volených členů Zastupitelstva obce Bohuňovice je již od prvních 

voleb v samotné České republice v roce 1994 stejný, a to 15 členů. 

 Volby do zastupitelstev obcí upravuje zákon č. 491/2001 Sb. o volbách  

do zastupitelstev obcí a o změně některých zákonů. 

 Komunální volby jsou volby, v nichž občan obce volí své zástupce na základě 

všeobecného, rovného a přímého volebního práva tajným hlasováním, dle zásad poměrného 

zastoupení. Dochází zde k uplatnění principu zastupitelské demokracie. Volby se konají 

pravidelně jednou za čtyři roky. V případě, že se počet členů zastupitelstva během volebního 

období sníží o více než polovinu a nejsou-li náhradníci, musí se konat nové volby. Nové 

volby se musí konat i v případě, že dojde ke vzniku nové obce, nové městské části nebo 

obvodu a také dojde-li k rozpuštění zastupitelstva.
3
 

 Volby vyhlásí prezident republiky nejpozději 90 dnů před jejich konáním. Vyhlášení 

voleb se uveřejňuje ve Sbírce zákonů. Za den vyhlášení voleb je pak považován den, kdy byl 

termín voleb uveřejněn ve Sbírce zákonů.
4
 

 Právo volit do zastupitelstva obce má občan obce, který v den voleb dosáhl nejméně 

18 let a je v obci přihlášen k trvalému pobytu.
5
 

  

                                                 
3
  Zákon č. 491/2001 Sb., o volbách do zastupitelstev obcí, § 1 odst. 2 a § 2 odst. 2  

4
  Tamtéž, § 3  

5
  Tamtéž § 4 odst. 1 
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4 Komunální volby v roce 2006 

 Komunální volby se konaly ve dnech 20. a 21. října 2006. Do zastupitelstva obce 

kandidovaly celkem čtyři politické subjekty. V těchto volbách poprvé nekandidovala KSČM 

(Komunistická strana Čech a Moravy).  

 Vylosované číslo 1 obdržela kandidátka SNK (Sdružení nezávislých kandidátů obce 

Bohuňovice), dalším politickým subjektem byla ODS (Občanská demokratická strana), dále  

o přízeň voličů usiloval Ondřej Pauch, NK a čtvrtou představenou kandidátkou byla KDU-

ČSL (Křesťanská a demokratická unie - Československá strana lidová). 

 

Tabulka č. 1 : Obecný přehled kandidátních listin 

Kandidátka Lídr 

kandidátky 

Nejmladší 

kandidát 

Nejstarší 

kandidát 

Počet žen Navrhující strana 

SNK M. Fryčáková 31 63 4 SNK 

ODS J. Petřek 33 54 6 ODS 

Ondřej Pauch O. Pauch 48 48 0 nk 

KDU-ČSL A. Grúzová 20 64 8 KDU-ČSL 

zdroj: www.volby.cz 

 Nejvyšší počet žen zastoupených na kandidátní listině nabídla KDU-ČSL a to celkem 

osm. Celkem šest kandidátek nabídla ODS a čtyři ženy SNK. Nejmladšího a zároveň také 

nejstaršího kandidáta představila KDU-ČSL. 

 Nejvyšší počet stranických příslušníků představila KDU-ČSL. Z celkového počtu 15-ti 

kandidátů bylo šest straníků. Kandidátní listinu složenou výhradně z bezpartijních uchazečů 

utvořila ODS, která tak navrhla všechny kandidáty bez politické příslušnosti a taktéž SNK . 
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4.1 Výsledky komunálních voleb 2006 a ustavující zasedání 

 

 Celkový počet zapsaných voličů byl 1 966 s volební účastí 52,75 %, oproti předešlým 

volbám jde o pokles.
6
 Ve volbách uspěly tři subjekty: ODS, SNK a KDU-ČSL, nezávislý 

kandidát Ondřej Pauch neobdržel dostatek hlasů a do zastupitelstva obce se nedostal.  

 Stejně jako v předchozích volbách získala nejvyšší počet hlasů ODS, 50,53 % hlasů 

představuje zisk osm mandátů. Druhé se umístilo SNK, které obdrželo 30,51 % a získalo tak 

pět mandátů v zastupitelstvu obce. Zbývající dvě místa v zastupitelstvu dostala KDU-ČSL  

s 17,21 % . 

Tabulka č. 2 : Výsledek komunálních voleb 

Kandidátní listina Počet hlasů Počet 

mandátů 
číslo název absolutní v % 

2 Občanská demokratická strana 6 823 50,53 8 

1 Sdružení nezávislých kandidátů obce 

Bohuňovice 

4 120 30,51 5 

4 Křesťanská a demokratická unie – Čs. strana 

lidová 

2 324 17,21 2 

3 Ondřej Pauch, NK 237 1,76 0 

zdroj: www.volby.cz 

 V těchto volbách výrazně posílilo SNK, které získalo o dva mandáty více než ve 

volbách 2002. ODS i KDU-ČSL si na počet získaných mandátů nepolepšilo ani nepohoršilo. 
7
 

Samostatný nezávislý kandidát Ondřej Pauch se ucházel o přízeň voličů poprvé.  

V minulosti kandidovali v obci již tři jednotliví nezávislí kandidáti. Do zastupitelstva obce se 

dostal pouze jediný z nich, a to RNDr. Zdeněk Krátký (volby 1994), který v letech 1990 - 

1994 byl starostou obce. 

 Do zastupitelstva obce bylo zvoleno devět zastupitelů a šest zastupitelek.
8
 

                                                 
6
 V komunálních volbách 2002  z celkového počtu oprávněných voličů 1890,  přišlo k volbám 1146, což 

představuje volební účast 60,63 %. 
7
 V komunálních volbách 2002 získala ODS 51,39 % hlasů což je 8 mandátů, SNK získalo 20,08 % hlasů, to 

představuje celkem 3 mandáty, KDU-ČSL získala 15,59 % hlasů a 2 mandáty, zbylé 2 mandáty získala KSČM  

s 12,92 % hlasů. KSČM do komunálních voleb 2006 svou kandidátku nesestavila. 
8
 V předešlých komunálních volbách roku 2002 byly zvoleny jen 3 zastupitelky. 
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Na ustavujícím zasedání zastupitelstva obce Bohuňovice dne 2. 11. 2006 byla v tajné 

volbě zvolena 5-ti členná rada obce a předsedové obou zákonem daných výborů. Starostou 

obce byl opět zvolen Ing. Jiří Petřek (ODS), který získal 14 hlasů. Post místostarosty ziskem 

10 hlasů obhájil Mgr. Jiří Slepica (ODS), jeho protikandidát Mgr. Mojmír Fryčák (SNK) 

obdržel 5 hlasů a tedy nebyl zvolen radním. Dalšími členy rady se stali - Oldřich Weidinger 

(ODS), Anna Grúzová (KDU-ČSL) a Mgr. Iveta Nováková (ODS).
9
 

Předsedkyní Kontrolního výboru byla zvolena, tentokrát veřejným hlasováním Mgr. 

Eva Nemravová (ODS) a předsedkyní finančního výboru se stala Ing. Pěva Pokorná (SNK). 

Pozici předsedy kontrolního výboru nabídla ODS postupně zastupitelům/zastupitelkám 

Mgr. Martině Fryčákové, Ing. Pěvě Pokorné a Jaroslavu Hlaváčovi (všichni SNK), ti 

nominaci nepřijali. Při volbě předsedy finančního výboru nominovalo SNK Ing. Pěvu 

Pokornou, ODS ani KDU-ČSL nenavrhla žádného protikandidáta. 

 

4.2 Volební programy úspěšných subjektů 

 

Následující část je věnována volebním programům úspěšných politických stran a 

uskupení, které se ve volbách 2006 dostaly do zastupitelstva obce Bohuňovice. Všeobecně lze 

říci, že nejvíce bodů představilo SNK a ODS. Naopak KDU-ČSL se zaměřila jen na několik 

konkrétních témat. 

 

4.2.1 Volební program SNK pro komunální volby 2006 a základní 

informace 

Uskupení SNK kandiduje v obci Bohuňovice opakovaně již od roku 1994. Od té doby 

se personální složení SNK zásadně změnilo. V těchto volbách kandiduje pouze jediný 

původní kandidát a to Ing. Rudolf Malaska. Lídrem se stala již po druhé Mgr. Martina 

Fryčáková. Za sdružení kandidoval poprvé také Mgr. Mojmír Fryčák, ten se původně objevil 

na kandidátce KDU-ČSL nebo  v krajských volbách 2004 taktéž za SNK. 

                                                 
9
 Znovuzvolený starosta Petřek získal 14 hlasů, hlas mu tehdy nedala zastupitelka Ing. Pěva Pokorná. Radní O. 

Weidinger byl zvolen ziskem 15-ti hlasů, A. Grůzová získala 11 hlasů a I. Nováková 15 hlasů. 
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Představený volební program s hlavním heslem "Společně pro Bohuňovice" skýtá řadu 

priorit rozdělených do částí dle určitých kategorií. Mnohé představené body se mnohdy 

dotýkají více témat zároveň. Konkrétně byly představeny tyto body - společně pro obec a 

spolkový život, společně pro školu, dále pro živnostníky, podnikatele a služby, pro 

bezpečnost, pro dopravu a parkování, pro sociální služby a seniory, pro komunikace, 

chodníky a osvětlené cesty, pro bydlení, pro Bohuňovice a zdravý život, kam pěšky a kam na 

kole, pro návštěvníky a turisty, pro volný čas a zábavu, pro čistotu a zeleň a posledním bodem 

je společně pro sport a kulturu.  

"Společně pro obec a spolkový život" slibuje částku 1 milion korun na podporu 

zájmových skupin, od čehož si sdružení nezávislých slibuje zapojení občanů do života obce.  

Jedná se převážně o sportovní záležitosti, kdy je důležité zajistit také kvalitní zázemí - 

prostory jako jsou sportoviště pro jednotlivé sporty.
10

 Pro ty nejmenší je třeba vybudovat 

dětské hřiště, konkrétně v Moravské Loděnici. Ve volebním programu, SNK deklaruje také 

podporu místní základní školy i přes zvýšení nákladů, přičemž hodlá zajistit 

spolufinancování projektů z národních i evropských zdrojů. Podporou kultury míní záchranu 

místního kina či rekonstrukci kulturního domu. 

V rámci dopravy a bezpečnosti se míní zaměřit na revizi dopravního značení, včetně 

zapojení obecní policie pro zajištění bezpečnosti občanů. V otázce obecní policie má  

v úmyslu vyhodnotit její činnost a přínos pro obce. Co se týče chodníku a komunikací slibuje 

jejich výstavbu tam, kde chybí.  

V rámci podpory zeleně v obci hodlá obnovit konkrétní lokality jako je okolí rybníka 

Husinec, okolí dubu za pražskou tratí či zdevastovaný hájek. Tato revitalizace zeleně by měla 

vytvořit podmínky a prostředí pro příjemně strávené chvíle občanů. K tomu by mohla také 

přispět instalace laviček v parcích. 

Společně pro bydlení hodlá prosazovat využití lokalit především pro místní lidi, což je 

třeba uplatnit při změnách územního plánu. 

Tento volební program byl představen formou letáčků roznesených do schránek. 

 

                                                 
10

 Každý rok volebního období 2002 - 2006 byla zájmovým skupinám poskytována dotace na jejich činnost dle 

schválených pravidel Zastupitelstva obce, a to v celkové výší 240-250 tisíc Kč. 
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4.2.2 Volební program ODS pro komunální volby 2006 a základní 

informace 

ODS má již od roku 1994 zásadní vliv na rozvoj obce. Lídrem politického uskupení 

ODS je již od voleb v roce 1998 dlouholetý starosta obce Ing. Jiří Petřek. S ohledem na první 

volby v roce 1994 se několik jmen na kandidátce obměnilo, oproti tomu se objevují také stálí 

kandidáti, za které lze považovat Mgr. Jiřího Slepicu, Ing. Petra Ženčicu, Mgr. Evu 

Nemravovou, Ing. Václava Johanese nebo Ladislava Vychodila. 

Volební program pro komunální volby 2006 je složen především z konkrétních a 

jasných cílů. Je převážně zaměřen na větší investiční akce financované především  

z evropských zdrojů. Jednou z priorit je oprava obecních budov, jako je generální oprava 

Kulturního domu. Z dalších budov k rekonstrukci lze uvést jídelnu ZŠ (Základní škola), 

školní družinu, budovu ZUŠ (Základní umělecká škola), DPS (dům s pečovatelskou službou), 

interiér ubytovny nebo obecní úřad.  

Poměrně rozsáhlý obecní majetek se nachází také v podzemí, je to např. kanalizace, 

jejíž některé úseky potřebují opravit. Připravené podmínky jsou také na realizaci datové 

optické sítě, která by měla být v nadcházejícím období dokončena nebo vybudování 

skupinového vodovodu, to vše je dalším bodem volebního programu.  

Také místní komunikace nesplňující potřebnou kvalitu byly v průběhu volebního 

období zařazeny mezi tzv. priority pod čarou. Budou rekonstruovány. O další komunikace by 

měla být obec bohatší, a to o cyklostezky, které by měly propojit Bohuňovice s okolními 

obcemi nebo o nové parkoviště, které by mělo být vybudováno u areálu Centra zdraví. 

Generální rekonstrukci si vyžadují také některé chodníky v obci, s jejichž opravou se pro 

nadcházející období počítá, např. chodník v ulici V Drahách či v centru obce. Stejně tak je 

nutné provést orientační značení v obci a provést případné přejmenování ulic s cílem pro lepší 

orientaci v obci. 

Pro sportovní aktivity se počítá s rekonstrukcí hřiště u ZŠ. V rámci údržby zeleně je  

v plánu revitalizace hájku v Moravské Loděnici. 

Volební program také počítá s další výstavbou v obci. Za cíl si dává připravit  

k zastavění lokalitu "Za Novákovým". Je nutné získat dotace pro jejich zainvestování po 

dohodě s vlastníkem pozemku. 
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ODS také slibuje, že zařídí v obci instalaci bankomatu po dohodě s bankami. 

4.2.3 Volební program KDU-ČSL a základní informace  

Volební program KDU-ČSL se tradičně zaměřuje na podporu kultury, místních tradic, 

údržbu památek, životního prostředí či sociálních otázek. 

V oblasti tradic a kultury jde konkrétně o podporu slavnosti "Matičky" nebo údržbu 

památek. Prioritou je také podpora každoročně konané akce "Setkávání seniorů" v obci. 

Hodlá i nadále prostřednictvím místního periodika POHLEDY informovat o životním 

prostředí a přímou účastí v komisi životního prostředí se podílet na jeho ochraně a obnovy. 
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5 Volební období 2006 – 2010 

 

V průběhu volebního období 2006 - 2010 zastupitelstvo podpořilo  řadu významných  

i méně důležitých záměrů. Také řešilo několik problémů a otázek, které se mnohdy staly 

velmi konfliktní především mezi některým zastupiteli ODS a SNK. Mnohé spory byly vedeny 

spíše v osobní rovině, takto lze mluvit o starostovi Ing. Jiřímu Petřekovi, zastupiteli Mgr. 

Mojmíru Fryčákovi nebo občanu Františku Čoukovi. 

V průběhu volebního období došlo ke změnám v obsazení v zastupitelstvu. Na post 

zastupitele rezignovali dva zastupitelé za ODS a to Ing. Hana Slunská a Ing. Petr Ženčica.  

Na uvolněná místa nastoupil Petr Šimša a Hana Demelová. Svého mandátu se také vzdala 

zastupitelka Ing. Pěva Pokorná ze SNK, na jejíž místo nastoupil Miroslav Hanzík. 

 

5.1 Investiční akce v obci v letech 2006 - 2010 

 

Mezi nejvýznamnější a největší investiční akce tohoto volebního období patří 

generální rekonstrukce kulturního domu. Původní stavba z konce 50. let minulého století byla 

majetkem samostatné obce Trusovice až do sloučení obcí v roce 1960, kdy se stala společným 

majetkem, resp. majetkem obce Bohuňovice. Od té doby neproběhla žádná větší rekonstrukce 

až nyní. Rekonstrukci Kulturního domu měla ve svém programovém prohlášení ODS i SNK. 

Dotaci na rekonstrukci se podařilo získat z Regionálního operačního programu soudržnosti na 

Střední Moravě (ROP). Záměr modernizace kulturního domu je zároveň podporou kulturního 

a společenského života v obci v návaznosti na jeho historii. 

Celkové náklady na rekonstrukci činily 28 009 814,- Kč včetně DPH. Díky zvolenému 

model provozování Kulturního domu prostřednictvím obecní společnosti CZ Bohuňovice 

s.r.o. byly náklady obce 23 551 885,- Kč, což je výše uvedená částka bez DPH. Z toho byla 

dotace 18 663 616,- Kč, náklady obce tak činily 4 888 270,- Kč.
11

 

Kulturní dům je významným místem pro konání oblíbených plesů. Rekonstrukce 

poměrně zchátralého zázemí v moderní zařízení, tak mohla mít nemalý význam pro 

                                                 
11

 Rekapitulace činnosti zastupitelstva obce a obecního úřadu ve volebním období 2006-2010. Bohuňovice, 

2010. 
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rozhodnutí voličů-občanů v nadcházejících komunálních volbách. Zásluhy na jeho 

rekonstrukci byly logicky připisovány starostovi obce Ing. Jiřímu Petřekovi, tedy straně ODS. 

 

Obec Bohuňovice v tomto volebním období realizovala řadu dalších projektů, 

především z dotací Evropské unie. Za významný projekt lze jmenovat cyklostezku z Hlušovic 

do Bohuňovic a  z Bohuňovic do Bělkovic-Lašťan za pomoci dotace z ROP. 

Pro odpadové hospodářství obce je důležitým krokem vybudování a zprovoznění 

sběrného dvoru, které obci ušetří řadu každoročních nákladů za svoz odpadu a také zamezí 

vzniku černých skládek. 

Z větších a významově důležitých investicí lze také jmenovat dokončení skupinového 

vodovodu po celé obci za pomoci dotace z OPI, kanalizaci v centru obce a kalovou koncovku 

ČOV za pomoci dotace z OPŽP nebo dokončení realizace optické datové distribuční sítě po 

celé obci za pomoci dotace ze SROP. 

Z drobnějších stavebních prací lze jmenovat rekonstrukci topení v kině, stavební 

úpravy obecního úřadu, výměnu oken v DPS nebo opravy památek (kříž na hřbitově nebo 

sousoší kavalárie v Moravské Loděnici). 

 

Dalších investičních a rozvojových akcí bylo v obci za celé období více a to za částku 

překračující 100 milionu korun. Za pomoci získaných dotací z evropských či národních zdrojů 

byla realizována více než polovina ze všech investic. 

 

5.2 Centrum zdraví (Akvapark) 

 

Významným a často diskutovaným tématem tohoto volebního období bylo Centrum 

zdraví, které spravuje obecní společnost CZ Bohuňovice s. r. o. Jedná se o volnočasové 

sportovní zařízení, které nabízí plavecký bazén spolu s vodními atrakcemi, jako je tobogán, 

protiproudy či chrliče vody. K dispozici je také fitcentrum, sauna, parní lázeň či solárium. 

Objekt ve kterém se zařízení nachází, koupila obec v roce 1997 za částku 2 miliony korun. 

Následně byl tento zdevastovaný objekt přebudován na aquapark s názvem Centrum zdraví. 
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Náklady na rekonstrukci si vyžádaly přibližně 52 milionů korun, z významné části šlo  

o peníze z různých dotačních titulů. 
12

 

Téma Centrum zdraví bylo politickým tématem již od vzniku samotného zařízení. 

Opoziční zastupitel Mgr. Fryčák byl již před samotným otevřením areálu v roce 2003 

přesvědčen o tom, že bude zařízení v každoročních až několika milionových ztrátách. Názor 

starosty ovšem počítal se soběstačností zařízení a dokonce i s malým ziskem. 

V průběhu tohoto volebního období se k provozu Centra zdraví řešila především 

ekonomická situace. Skutečnost, že Centrum zdraví neplatí stočné byla kritizována zastupiteli 

ze SNK, přičemž by se jednalo o nákladovou částku až několika stovek tisíc korun ročně.
13

 

Mgr. Fryčák požadoval, aby byly zveřejněny skutečné ekonomické výsledky, pro možnost 

zachování jeho udržitelnosti i v budoucnu. Také zastupitelka Ing. Pěva Pokorná (SNK), 

předsedkyně finančního výboru žádala o možnost kontroly hospodaření společnosti CZ 

Bohuňovice, resp. hospodaření bazénu. Kontrola nebyla finančnímu výboru umožněna. Což 

bylo později řešeno také s ministerstvem vnitra. 

 

5.3 Kauza „Lokalita Za Novákovým“ 

 

Kauza "Lokalita Za Novákovým", nebo také užíván název "Lokalita Za Humny" je 

stále aktuální téma. Jde o nezastavěnou plochu zeleně o výměře 37 000 m
2
 v centru obce. 

Celá kauza má své "kořeny" již v devadesátých letech minulého století, kdy bylo uvažováno  

o získání lokality do majetku obce a její ponechaní pro zastavění rodinnými domy. Zásadní  

a významné události započaly až v roce 2008.  

Zastupitelstvo obce schválilo na svém zasedání č. 6a dne 3. 1. 2008 záměr získat 

lokalitu „Za Novákovým“ do majetku obce včetně záměru vyjmutí této lokality z územního 

plánu obce pro výstavbu rodinných domů.
14

 Pro tento záměr hlasovalo všech 14 přítomných 

zastupitelů.
15

 V této věci zastupitelstvo uložilo radě obce usilovat o získání onoho pozemku 

„Za Novákovým“ do majetku obce s odpovědností starosty, který byl pověřen k jednání. Dle 

                                                 
12

 Tyto údaje jsou k ověření například na oficiálních stránkách obce. 
13

 FRYČÁK, Mojmír. Vážení občané bohuňovičtí, čí koupání vlastně platíte. Bohuňovice ORG [online]. 23. 3. 

2010[cit. 2012-04-02]. Dostupné z: http://www.bohunovice.org/clanky10/ci_koupani_vlastne_platite.html 
14

 Záznam z veřejného zasedání zastupitelstva obce č. 6a ze dne 3. 1. 2008. In: 2008. 
15

 Zastupitel Mgr. Mojmír Fryčák nebyl na zasedání přítomen. 
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diskuze v zastupitelstvu měla být plocha, po získání do majetku obce, určena k vybudování 

parku s oddychovými zónami. 

Dle záznamů z veřejného jednání zastupitelstva starosta Ing. Petřek jednal s vlastníkem 

pozemku panem Kolářem telefonicky, kdy ho vyzval k podání nabídky
 16

. Zájem o odkoupení 

pozemku projevil také olomoucký podnikatel a občan města Olomouce pan Chrudina, který 

oslovil vlastníka lokality již koncem roku 2007. I přesto, že obec nabízela částku až  

10 milionů korun, dal pan Kolář přednost zájemci panu Chrudinovi, který koupil pozemek za 

cenu 3,5 milionu korun, s tím, že pan Kolář potřeboval peníze okamžitě.   

V průběhu období, kdy mělo být schválené usnesení plněno radou obce, respektive 

starostou, proběhla emailová diskuze mezi opoziční zastupitelkou Ing. Pěvou Pokornou  

a starostou obce Ing. Jiřím Petřekem. V korespondenci starosta zastává názor, že tato lokalita 

je vhodná pro zastavění rodinnými domy a přiznává, že bude hájit názory minulých 

zastupitelstev, v nichž bylo zastupitelstvo včetně jeho osoby pro záměr zástavby. 

Rada obce dle žádosti nového vlastníka, nyní již i bohuňovického občana pana 

Chrudinu, doporučila zastupitelstvu zrušit původní usnesení z 3. 1. 2008. Na veřejném 

zasedání zastupitelstva obce č. 8 dne 12. 6. 2008, zastupitelstvo revokovalo usnesení 

k lokalitě „Za Novákovým“ včetně ukládacího bodu. Hlasování proběhlo v poměru: 8 pro,  

2 proti a 1 zdržel se.  

Nový majitel pan Chrudina koupil pozemek o výměře 3,7 ha za 3,5 mil. Kč, tedy 94, 

Kč/m
2
.
17

 

Zastupitel Mgr. Mojmír Fryčák (SNK) nechal zpracovat znalecký posudek, kde je cena 

pozemku vyčíslena na 18.203.060,-  Usnesení se revokovalo těsnou nadpoloviční většinou 

včetně hlasu nové zastupitelky pí. Demelové (ODS), která dle názoru opozice nemohla mít  

k problému dostatek informací. 

V připravovaném návrhu nového územního plánu se počítá se zmiňovanou lokalitou  

k zástavbě rodinnými domy. 

  

                                                 
16

 Záznam z veřejného zasedání zastupitelstva obce č. 7 ze dne 27. 3. 2008. 
17

 Záznam z veřejného zasedání zastupitelstva obce č. 8 ze dne 12. 6. 2008. 
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6 Komunální volby v roce 2010 

 

V pořadí páté komunální volby v samostatné České republice byly vyhlášeny  

na základě rozhodnutí prezidenta republiky dne 18. června 2010 na pátek a sobotu 15. – 16. 

října 2010. Za den vyhlášení voleb je pak považován den 25. červen, kdy bylo rozhodnutí 

prezidenta publikováno ve sbírce zákonů č. 207/2010 Sb.
18

 

Pro tyto volby byl starostou obce Bohuňovice stanoven 1 volební okrsek se sídlem 

volební komise v Kulturním domě v Trusovicích.  

Volby se konaly, v pátek 15. října 2010 od 14.00 hodin do 22.00 hodin a v sobotu   

16. října 2010 od 8.00 hodin do 14.00 hodin. Do 15-ti členného zastupitelstva se volilo dle 

zákona č. 491/2001 Sb.  

Do komunálních voleb do zastupitelstva obce se přihlásila celkem tři uskupení. 

Sdružení politických stran TOP 09 a Věci veřejné (TOP 09 a VV), Křesťanská  

a demokratická unie – Česká strana lidová (KDU-ČSL) a Občanská demokratická strana 

(ODS). Mezi stabilně kandidující subjekty lze zařadit ODS a KDU-ČSL. Poprvé se zde 

objevila kandidátka TOP 09 - VV. Každá z politických stran či uskupení navrhla maximální 

možný počet kandidátů, tedy 15. Celkem se tak o místo v zastupitelstvu ucházelo  

45 kandidátů. Na jeden mandát připadli 3 kandidáti. Nejmladšího kandidáta představilo 

Sdružení politických stran TOP 09 a VV, naopak nejstaršího kandidáta navrhla KDU-ČSL. 

Nejvyšší počet žen zastoupených na kandidátních listinách měla KDU-ČSL a ODS a to 

celkem 6 kandidátek. Naopak téměř mužské zastoupení představila kandidátní listina TOP 09 

a VV, kde se o přízeň voličů ucházela pouze jedna žena. 

Nejvyšší počet stranických příslušníků představila KDU-ČSL. Z celkového počtu 15-ti 

kandidátů tvořil počet členů jednu třetinu, tedy 5 kandidátů. Sdružení politických stran TOP 

09 a VV mělo na své kandidátní listině jednoho člena politické strany. Kandidátní listinu 

složenou výhradně z bezpartijních uchazečů utvořila ODS, která tak navrhla všechny 

kandidáty bez politické příslušnosti.  

 

                                                 
18

  Česká republika. Sbírka zákonů č. 207/2010 Sb. In: 2010. 
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Tabulka č. 3 : Obecný přehled kandidátních listin 

 Lídr 
kandidátky 

Nejmladší 
kandidát 

Nejstarší 
kandidát 

Počet žen Navrhující strana 

TOP 09 a VV M. Malaska 21 56 1 TOP 09, VV 

KDU-ČSL A. Grúzová 24 68 6 KDU-ČSL 

ODS J. Petřek 31 58 6 ODS 

zdroj: www.volby.cz 

6.1 Výsledky komunálních voleb 2010 a ustavující zasedání 

 

Celkový počet zapsaných voličů byl 2 065 s volební účastí 56,71 %. Oproti volbám 

z roku 2006 jde o mírné zvýšení účasti, kdy byla účast 52,75 %. Mezi kandidáty rozdali voliči 

16 279 platných hlasů v celkovém počtu 1 171 odevzdaných obálek. 

V těchto volbách se do zastupitelstva obce Bohuňovice dostala všechna uskupení. 

Volby vyhrála opět ODS se ziskem 55,77 % hlasů. Tento výsledek představuje 9 mandátů. 

Druhé skončilo Sdružení politických stran TOP 09 a Věci veřejné, které získalo 28,25 % 

hlasů. Tento počet hlasů stačil na získání 4 mandátů. Třetí skončila KDU-ČSL s 15,98 % 

hlasů a získala tak 2 mandáty v zastupitelstvu. 

 

Tabulka č. 4 : Výsledky voleb v roce 2010 

Kandidátní listina Počet hlasů Počet 
mandátů 

číslo název absolutní v % 

3 Občanská demokratická strana 9 079 55,77 9 

1 Sdružení politických stran TOP 09 a Věcí 
veřejných 

4 599 28,25 4 

2 Křesťanská a demokratická unie – Čs. strana 
lidová 

2 601 15,98 2 

zdroj: www.volby.cz 

Z tabulky je zřejmé, že nadpoloviční většinu všech zastupitelů má ODS i bez 

koaličních partnerů. Samotná koaliční jednání zahájila ODS již před volbami s KDU-ČSL  

a také po komunálních volbách společnou koalici vytvořili. 
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V těchto volbách zafungovalo i preferenční hlasování a k zisku mandátů 

v zastupitelstvu, tak dopomohlo 2 kandidátům. Mandáty získali kandidáti s pořadovým číslem 

13 z kandidátní listiny TOP 09 - Věci veřejné a stejně tak z KDU-ČSL. 

Nejvyšší počet preferenčních hlasů v absolutních číslech ze všech postavených 

kandidátek a také v rámci uskupení získal kandidát  Ing. Jiří Petřek (ODS).   

Za kandidátní listinu TOP 09 – VV získal nejvyšší počet hlasů kandidát s pořadovým 

číslem 13 Jaroslav Kotek. V KDU-ČSL obdržel nejvíce hlasů lídr kandidátky Bc. Anna 

Grúzová, pouze o 2 hlasy méně získal kandidát s číslem 13 Radomír Staroštík. 

V zastupitelstvu obce se obměnilo celkem 7 zastupitelů, ti se stali členy zastupitelstva 

poprvé. Z celkového počtu 15-ti členů je v zastupitelstvu jedna třetina žen.
19

 Věkový průměr 

zvolených zastupitelů byl v okamžiku skončení voleb 41,4 roků. 

Ustavující zasedání zastupitelstva obce Bohuňovice proběhlo dne 11. 11. 2010. Dle 

ústní koaliční dohody byla utvořena koalice mezi ODS a KDU-ČSL. ODS si ponechalo post 

starosty, místostarosty a další dva radní, KDU-ČSL získala jedno místo radního. Sdružení 

politických stran TOP 09 a Věci veřejné zůstalo v opozici. 

Do funkce starosty byl již po páté nominován a také zvolen ziskem 14-ti hlasů Ing. Jiří 

Petřek (ODS), který se stal uvolněným členem zastupitelstva. Na post místostarosty byl 

nominován Mgr. Jiří Slepica (ODS) a Mgr. Ladislv Král (TOP 09 a VV). Funkci 

místostarosty obhájil první zmiňovaný kandidát Mgr. Slepica a to ziskem 10 hlasů.  Nominaci 

na pozici radního přijal Petr Šimša (ODS) a Mgr. Ladislav Král (TOP 09 a VV), se ziskem 

10-ti hlasů byl zvolen P. Šimša. Na další pozici radního byla nominována Bc. Anna Grúzová 

(KDU-ČSL) a Michal Prutyszyn (TOP 09 a VV), ziskem 10-ti hlasů byla zvolena Bc. 

Grúzová. Poslední místo radního obhájila Mgr. Iveta Nováková (ODS) ziskem 9-ti hlasů.
20

  

Na ustavujícím zasedání složilo slib 14 zastupitelů, 1 zastupitelka se omluvila z účasti. 

Jediným uvolněným zastupitelem se stal starosta Ing. Petřek, kterého v průběhu volebního 

období doplnil další uvolněný člen rady  Petr Šimša. Ten byl později zvolen také do funkce 

uvolněného místostarosty obce.  

                                                 
19

 V porovnání s předešlým volbami je počet žen v zastupitelstvu srovnatelný. Tehdy se do ZO dostalo celkem 6 

žen, kdy jedna zastupitelka v průběhu volebního období rezignovala. Na její místo tehdy nastoupil muž. 
20

  Záznam z ustavujícího zasedání zastupitelstva obce konaného dne 11. 11. 2010 v zasedací místnosti OÚ 
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K výsledku komunálních voleb v roce 2010, pro účely této práce, se písemně vyjádřil 

zastupitel Mgr. Ladislav Král, jehož názor je přiložen jako samotný list v příloze. 

 

6.2 Volební programy a informace úspěšných subjektů  

v komunálních volbách 2010 

 

Kandidující politické strany a uskupení představily před volbami do zastupitelstva 

obce 2010 své volební programy. Největší kampaň mělo sdružení politických stran TOP 09  

a Věci veřejné, které vydalo celkem tři tiskoviny do schránek občanů a také využilo své 

internetové stránky. Po celé obci bylo vyvěšeno několik reklamních bannerů. ODS představila 

své programové prohlášení formou letáčku do schránek, stejně tak učinila KDU-ČSL. 

6.2 .1 Volební program a základní informace Sdružení politických 

stran TOP 09 a Věci veřejné  

Jde o sdružení, které představilo především nové a mladé kandidáty. V obci 

kandidovalo poprvé.  Sdružení TOP 09 a VV nahradilo léta opoziční SNK, jejíž někteří bývalí 

zastupitelé se také objevili na kandidátní listině toho to sdružení nebo ji veřejně podporovali. 

Z bývalých zastupitelů jde o Mgr. Mojmíra Fryčáka, ten se objevil v minulosti na kandidátce 

KDU-ČSL či zmiňovaného SNK. Dále pak Miroslav Hanzík, který doposud kandidoval za 

SNK.  ODS opustil letitý kandidát a bývalý zastupitel Ing. Petr Ženčica, který svoji 

kandidaturou podpořil nové politické sdružení.  

Volební program sdružení TOP 09 a VV vycházel z programu a započaté práce, teď již 

bývalého SNK.  

Se sloganem „Společně pro Bohuňovice“ byla představena řada bodů.  

Mezi  hlavní priority politického sdružení byl na první místo zařazen bod zlepšení 

infrastruktury v obci, čímž je míněna výstavba chybějících chodníků spolu s vytvořením 

přechodů a bezpečnostních prvků na hlavní komunikaci. Uskupení se také zásadně postavilo 

proti jakémukoli rozšiřování místního letiště či masivní zástavbě obce vznikem satelitních 

čtvrtí s přílivem cizích obyvatel. S tímto tématem úzce souvisí již připravovaný územní plán 

obce. Mezi hlavními body programového prohlášení je zařazena také podpora základní  

a mateřské školy a to od rekonstrukce budov, přes zajištění spolufinancování projektů  
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z národních i evropských fondů až po náležitosti samotného provozu. Politické sdružení se ve 

svém programovém prohlášení zásadně dotýká tématu možné korupce při výběrových řízení 

zakázek v obci. Počítá s jejich zveřejňováním na internetu či obecních vývěskách pod 

dohledem veřejnosti. Transparentnost je deklarována také zavedením veřejného jmenovitého 

hlasování na jednáních zastupitelstva a rady obce a také ve svobodném přístupu  

k informacím. V rámci hospodárného využívání obecních prostředků je příslib zefektivnění 

nákladů na provoz místního bazénu, který nyní vyžaduje dotace na provoz z obecní kasy. 

Politické sdružení TOP 09 a VV vydalo před volbami 8-stránkový elaborát pod 

názvem "BOHUŇOVICKÉ VOLEBNÍ NOVINY". Zde bylo představeno tzv. "Desatero pro 

komunální volby" obsahující deset nejdůležitějších bodů, které má TOP 09 a VV v plánu 

prosazovat a realizovat. Ve volebních novinách byl také zveřejněn celý volební program. 

Volební noviny doplňovaly články o aktuálním dění v obci, kde se část kandidátů vyjádřila  

k určitým "problémům" v obci, které by ve většině případu prosazovaly odlišným způsobem. 

V závěru novin byla představena celá kandidátní listina politického uskupení. 

Těsně před volbami byl vydán letáček "BOHUŇOVICKÁ JEDNIČKA", kde bylo 

uvedeno několik konkrétních příkladů, které budou prosazovány. (viz. příloha) 

Kampaň TOP 09 a VV byla vedena také formou článků, vesměs hodnotící práci vedení 

obce.
21

   

 

6.2.2 Volební program a základní informace "Občanská demokratická 

strana" 

Vítězná ODS sestavila svou kandidátku již po páté a to s nejlepším volebním 

výsledkem ve své historii v Bohuňovicích. Od roku 1994 je zastoupena v radě obce. Většina 

jmen se na kandidátce objevuje stabilně. První místo zaujímá dlouholetý starosta Ing. Jiří 

Petřek, z druhého místa kandiduje opět místostarosta Mgr. Jiří Slepica. Celkově lze vnímat 

kandidáty za stálé tváře podílející se na správě obce.
 22

 

                                                 
21

 Veškeré články jsou dostupné na www.bohunovice.org 
22

 Za zmínku stojí zajímavost, že na kandidátku ODS přešel vždy jeden původní kandidát, resp. kandidátka ze 

SNK . V roce 1998 kandidovala za ODS Mgr. Eva Nemravová, roku 2002 Ing. Hana Slunská, roku 2006 Mgr. 

Iveta Nováková a roku 2010 Bc. Jana Faltysová. Všechny zmiňované ženy se původně objevily na kandidátní 

listině SNK. 



25 

 

Volební program, který ODS představila je složen především z konkrétních a jasných 

bodů. Lze říci, že navazuje na předešlou činnost zastupitelstva, resp. Rady obce Bohuňovice. 

To je také garantováno v případě zisku rozhodujícího vlivu v zastupitelstvu. Strana hodlá 

pokračovat v dynamickém rozvoji obce minimálně v tempu posledních 16-ti let. 

V návaznosti na plánované prioritní akce lze uvést intenzifikaci ČOV (čistírna 

odpadních vod), výstavbu věžového vodojemu, dokončení územního plánu či spoluúčast obce 

na rekonstrukci krajské komunikace. Jedná se o projekty na něž byly v minulém volebním 

období vypsány dotační tituly nebo již s úspěchem získány samotné dotace z fondů Evropské 

unie.  

Mezi dalšími body jsou slibovány rekonstrukce obecních budov. Pokusy  

o rekonstrukci některých z nich, především za pomoci evropských a národních dotací, byly v 

minulosti mnohdy neúspěšné. Obec se tak do jejich částečné rekonstrukce pustila na vlastní 

náklady z rozpočtu obce, a to i v případě, že vykazovaly havarijní stav. Jedná se o Dům pro 

seniory, Obecní úřad či mateřské školy. Z rozpracovaných projektů se jedná o rekonstrukci 

budovy místní základní školy, do budoucna se uvažuje také o výstavbu nové tělocvičny. 

Z evropských dotací byla také realizována v minulém volebním období (2006-2010), 

výstavba cyklostezek do okolních obcí. Tento slib dává volební program ODS  

i do nadcházejících let a to se zavedením cyklostezek do centra obce a výstavbou dalších do 

okolních vesnic. 

Opět v návaznosti na realizované projekty je zařazena generální oprava místních 

komunikací a to po proběhnuté rekonstrukci kanalizace. Na základě veřejné diskuze je také 

řazena oprava krajské komunikace - hlavní průtah v obci, a to s realizací prvků pro zklidnění 

dopravy v obci. 

K otázce Centra zdraví se ODS přiklání k udržení jeho prosperity s bezkonkurenčními 

cenami zejména pro místní obyvatele. Dále slibuje podporu mládeže a to prostřednictvím 

zájmové činnosti. 

ODS vydalo letáček "KOMUNÁLNÍ VOLBY 2010", kde byly výše uvedené priority  

a krátké představení politického uskupení. (viz. příloha) 
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6.2.3 Volební program a základní informace Křesťanská  

a demokratická unie – Čs. strana lidová  

Jedná se opět o kandidující stranu, která má v obci dlouhá léta významné zastoupení. 

Od voleb roku 1994 je součástí rady obce. 

Programové priority KDU-ČSL pro volební období 2010 - 2014 se soustředí výhradně 

na podporu sociální a charitativní činnosti. Jedná se o podporu a péči seniorů a sociálně 

slabých občanů. Hlásí se také k podpoře tradic jako je slavnost "Matiček". Za cíl si dává 

údržbu památek v obci. Velmi významně se orientuje na životní prostředí.  V rámci již 

získané dotace na rekonstrukci čistírny odpadních vod slibuje vytvoření podmínek pro 

kvalitní čištění vody a všeobecně ekologický přístup k přírodě. V rámci odpadového 

hospodářství hodlá podporovat třídění komunálního odpadu formou informačních článků  

v časopise Pohledy. Hlásí se také k podpoře drobného podnikání a to konkrétně formou 

informovanosti o místních řemeslnících v obci. 

KDU-ČSL vydalo letáček, kde představilo své kandidáty a krátce také programové 

priority pro následující volební období. (viz. příloha) 
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7 Volební období 2010 – 2014 

Zmiňované volební období lze považovat ve všech směrech za pokračování toho 

předešlého. Nedošlo k žádné razantní změně ve složení politických stran, ani názorových 

skupin zastoupených v zastupitelstvu.  Činnost zastupitelstva navázala na již rozpracované 

projekty a odstartovala řadu plánovaných akcí. 

Personální složení zastupitelstva zaznamenalo řadu změn hned od samého počátku. 

Před ustavujícím zasedání zastupitelstva se vzdal svého mandátu Radek Staroštík a z pozice  

1. náhradníka odstoupil Zdeněk Vašenka, oba za KDU-ČSL. Na uvolněné místo nastoupil Jiří 

Baťa. V průběhu volebního období rezignoval na svůj mandát také Jaroslav Kotek  z uskupení 

TOP 09 a VV, kterého nahradil Mgr. Mojmír Fryčák. Na pozici náhradníka rezignoval 

Miroslav Hanzík, kterého vzápětí následoval složením mandátu Mgr. Mojmír Fryčák. Na 

uvolněné místo nastoupil Ing. Petr Ženčica, všichni TOP 09 a VV. Rezignaci na mandát 

zastupitele a také na post místostarosty a člena rady oznámil Mgr. Jiří Slepica z ODS.  

Ve funkci místostarosty jej nahradil doposud uvolněný radní Petr Šimša z ODS, na prázdný 

mandát zastupitele nastoupil Ladislav Vychodil a do pozice pátého člena rady byla zvolena 

Bc. Eva Keclíková, také ze strany ODS. (Stav k 1. 4. 2012) 

 

7.1 Investiční akce v obci v letech 2010 - 2014 

 

Se začátkem nového volebního období započala realizace řady investičních akcí. 

Vítězná ODS tak díky získaným dotacím mohla začít s plněním svého volebního programu. 

Což  dokazují uskutečňované projekty v porovnání s předvolebními sliby.  

Z předešlého období jsou připraveny projektové dokumentace na většinu plánovaných 

akcí, což značně ulehčuje jejich realizaci. Prvním z větších projektů byla modernizace  

a intenzifikace ČOV Bohuňovice  za pomocí dotace z OPŽP (Operačního programu životního 

prostředí). Z dalších plánovaných akcí byla zahájena Regenerace budovy ZŠ Bohuňovice  

s rekuperací vzduchu z dotace OPŽP. Po letech očekávání došlo také na generální 

rekonstrukci krajské komunikace v Trusovicích, na které se obec Bohuňovice finančně podílí 

svou spoluúčastí.  
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7.2 Letiště Bohuňovice 

V obci Bohuňovice se nachází vnitrostátní soukromé letiště. 
23

 To disponuje s jednou 

startovací a přistávací dráhou o délce 840 metrů a šířce 18 metrů s travnatým povrchem.
24

 

V roce 1999 byla zastupitelstvem obce projednána a schválena druhá dráha letiště. 

Tentýž rok byla zavedena také do platného "Územního plánu sídelního útvaru Bohuňovice". 

Následně Olomoucký kraj převzal tuto skutečnost do svého "Územního plánu Olomouckého 

kraje".
25

 Dlouhá léta nebylo téma rozšíření letiště žádným významným ani politickým 

tématem, až do doby než došlo k vypracovávání návrhu nového územního plánu a 

schvalování záměru zadání. V novém návrhu územního plánu obce byla opět navrhována, 

doposud nerealizovaná, téměř 2 kilometry dlouhá druhá dráha letiště podél silnice R46 

spojující Olomouc a Šternberk.  

Zásadním tématem se rozšíření letiště stalo v roce 2010, kdy politické sdružení TOP 

09 a VV zvolilo zmiňované téma jako jeden z hlavních bodů svého volebního programu. 

Ostatní politické strany se tématu nevěnovaly. Pouze ODS uvedla v místních novinách 

všeobecný názor na možnou budoucnost letecké dopravy a také fakta, kdy se dráha dostala 

poprvé do územního plánu obce, následně kraje. I přesto, že již v roce 2010 se očekávalo, že 

se většina občanů postaví proti rozšíření letiště, neměla dle mého názoru tato skutečnost vliv 

na výsledky voleb, i když bylo možno zjistit, jak se k tomu jednotlivé kandidující strany staví. 

V této době neměli občané mnoho dostupných informací a předvolební kampaň jediné strany 

(TOP 09 a VV), která se zmiňovanému tématu věnovala, nebyla nikterak rozsáhlá. 

Již v předešlém volebním období sepsala skupinka občanů nesouhlasících s dalším 

rozšiřováním letiště petici. V ní bylo požadováno, aby se v připravovaném novém územním 

plánu již záměr rozšíření letiště neobjevil.
26

 Sběr podpisů na petici probíhal těsně před 

komunálními volbami, a to v období srpen až září. 

Iniciátoři petici proti rozšíření letiště dne 22. 9. 2010 předali Zastupitelstvu obce 

Bohuňovice. Starosta obce prohlásil, že požadavek petice, tedy vyjmout z návrhu územního 

                                                 
23

 Ministerstvo dopravy: PŘEHLED LETIŠŤ A HELIPORTŮ. [online]. [cit. 2012-04-02]. Dostupné z: 

http://www.mdcr.cz/NR/rdonlyres/6682A3E3-ED33-413A-A06B-4107CDAF5B29/0/seznam_letist_a133.pdf 
24

 Letiště.cz. [online]. [cit. 2012-04-02]. Dostupné z: 

http://www.letiste.cz/encyklopedie/objekty1.phtml?id=113220 
25

 PETŘEK, Jiří. Aktuálně. Pohledy. Bohuňovice, 2010, XX, č. 3, s. 7. 
26

 BUKVOVÁ, Lucie. Lidé nechtějí rozšíření letiště, brání se peticí. Olomoucký deník. 30. srpna 2010, s. 3.  
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plánu obce druhou dráhu letiště je požadovaným způsobem nerealizovatelný.
27

 Dráha letiště 

je totiž také zanesena v územním plánu Olomouckého kraje.  

Poslední veřejné jednání zastupitelstva se peticí důsledně zabývalo. Zastupitelé měli 

rozhodnout zda dojde ke schválení návrhu vyjmutí druhé dráhy letiště z územního plánu.  

V průběhu jednání nedošlo k jednoznačné shodě jak dále v otázce letiště pokračovat. 

Navržené usnesení vycházející z požadavků petice podpořili zastupitelé Mgr. Martina 

Fryčáková (SNK), Miroslav Hanzík (SNK), Jaroslav Hlaváč (SNK), Jaroslav Beck (SNK) a 

Radomír Staroštík (KDU-ČSL). Návrh usnesení nezískal dostatečnou podporu, proto se přešlo 

k hlasování o dalším návrhu usnesení, které doporučuje novou diskuzi a následné referendum 

s termínem konání do konce ledna 2011.
28

 Pro zmiňované usnesení zvedlo ruku celkem  

8 zastupitelů, a to Ing. Jiří Petřek, Mgr. Jiří Slepica, Mgr. Iveta Nováková, Oldřich Weidinger, 

Mgr. Eva Nemravová, Zdeněk Koplík, Petr Šimša - všichni ODS, a Anna Grúzová (KDU-

ČSL).
29

 

Po nových komunálních volbách zůstalo názorové zastoupení v zastupitelstvu téměř 

shodné jako v předešlém volebním období (viz. výsledky voleb 2010).  

Během ledna nedošlo i přes přijaté usnesení k vyhlášení místního referenda k otázce 

rozšíření letiště. Nové informace mluví o tom, že navrhovaná druhá dráha letiště v územním 

plánu obce, potažmo kraje, je betonová a 1,2 km dlouhá.
30

  

První schůze zastupitelstva obce roku 2011 proběhla ve čtvrtek 17. února. I přes to, že 

původně stanovený termín pro konání referenda nebyl doposud dodržen, nebyl bod k letišti 

radou obce zařazen na program jednání. Návrh k zařazení na bod jednání podali až přímo na 

zasedání zastupitelé za Sdružení TOP 09 - VV. Na základě aktivní účasti iniciátorů petice a 

dalších občanů obce na zmiňovaném zasedání, došlo ke stanovení termínu referenda 

Zastupitelstvo obce Bohuňovice, tak na svém 3. veřejném zasedání schválilo 

referendum o výstavbě druhé přistávací dráhy místního letiště a to s nejzazším termínem 

                                                 
27

 Záznam z veřejného zasedání zastupitelstva obce č. 21 ze dne 30. 10 2010 
28

 Usnesení z veřejného zasedání zastupitelstva obce č. 21 I/6 ze dne 30 . 2010.  
29

 Jedná se o volební období 2006 - 2010. V záznamech z jednání ZO nebylo uvedeno jmenovité hlasování 

zastupitelů. Jak který zastupitel hlasoval  lze vyčíst ve článku: Petice k letišti. [online]. [cit. 2012-04-02]. 

Dostupné z: http://bohunovice.org/clanky10/petice-k-letisti.html 
30

 JANEČKOVÁ, Jitka. Bohuňovice se rozhodují, jestli chtějí u vesnice další přistávací dráhu. IDnes.cz [online]. 

21. 1. 2011[cit. 2012-04-02]. Dostupné z: http://olomouc.idnes.cz/bohunovice-se-rozhoduji-jestli-chteji-u-

vesnice-dalsi-pristavaci-drahu-13s-/Olomouc-zpravy.aspx?c=A110121_1518976_olomouc-zpravy_sot 
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konání ve dnech 13. a 14. května 2011. Dále schválilo konání besedy za 

přítomnosti odborníků a majitele letiště do konce března t. r.
31

 

Na dalším nejbližším jednání zastupitelstva byl již bod k přípravě referenda o druhé 

dráze letiště radou obce zařazen.
32

 Zastupitel Mgr. Ladislav Král (TOP 09 - VV) podal tyto 

návrhy na usnesení: 

„1) ZO považuje rozšíření stávajícího letiště v Bohuňovicích za činitel negativně 

ovlivňující bydlení v obci, a proto požaduje jeho vyjmutí ze zásad územního rozvoje 

Olomouckého kraje.“  

„2) ZO ukládá starostovi obce podat žádost o vynětí rozšíření stávajícího letiště ze 

zásad územního rozvoje Olomouckého kraje s termínem do 13. května 2011.“
33

 

S odkazem na již schválený termín konání referenda dal Ing. Petřek protinávrh, aby se 

o návrhu na usnesení  nehlasovalo. Což bylo těsnou většinou 8 hlasy schváleno. 

Na dotaz, proč se referendum nekonalo již s termínem do konce ledna 2011, starosta 

uvedl, že zastupitelstvo obce minulého volebního období pouze doporučilo termín uskutečnit 

referendum. Dle zákona, tak nemohlo nařídit novému zastupitelstvu obce termín jeho 

konání.
34

 

Po horlivé diskuzi přítomných zastupitelů a občanů došlo ke schválení místního 

referenda ke druhé dráze letiště s termínem konání v pátek 13. května 2011 a otázkou  

k hlasování: „Chcete vyjmout druhou dráhu letiště z územního plánu obce?“
35

  

Spekulace o délce plánované dráhy a betonovém povrchu byly uceleny v adekvátní a 

konkrétní údaje. Návrh územního plánu obce Bohuňovice mluví o délce koridoru 1800 metrů. 

Územní plán blíže nespecifikuje přesnou délku dráhy a povrch, to všechno bude stanoveno až 

na základě konkrétního projektu, resp. dle velikosti provozovaných letadel, a to v případě 

ponechání letiště v územním plánu a podrobnějšího záměru investora. Druhá dráha by byla 

oproti stávající obousměrná, což by umožňovalo vzlétání i přistávání jak ve směru na 

Šternberk, tak i ve směru na Olomouc. 

                                                 
31

 Záznam z 3. veřejného zasedání zastupitelstva obce ze dne 17. února 2011 
32

 Záznam z 4. veřejného zasedání zastupitelstva obce ze dne 14. dubna 2011 
33

 Záznam z 4. veřejného zasedání zastupitelstva obce ze dne 14. dubna 2011 
34

 Záznam z 4. veřejného zasedání zastupitelstva obce ze dne 14. dubna 2011 
35

 Usnesení z veřejného zasedání zastupitelstva obce č. 4 II/2 ze dne 14. dubna 2011 
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Tabulka č. 5: Výsledky místního referenda 

Celkový počet oprávněných osob 2086   

Celkový počet vydaných hlasovacích lístků 842 t.j. 40,36 % 

Celkový počet platných hlasů 837   

Celkový počet odpovědí "ANO" 724 34,71 % 

Celkový počet odpovědí "NE" 112 5,37 % 

Celkový počet bez odpovědi 1 0,05 % 

zdroj: www.bohunovice.org 

Konaní místního referenda proběhlo v klidu a v souladu s platnými zákony České 

republiky.  

Jak je z tabulky patrno, bylo dosaženo zákonem stanoveného počtu oprávněných osob 

pro účast v referendu, tj. 35 % ze všech oprávněných osob zapsaných  

v seznamech, referendum je platné (dle § 48 odst. 1 zákona č. 22/2004 Sb. o místním 

referendu). Rozhodnutí v místním referendu je pro zastupitelstvo obce závazné, protože pro 

odpověď ANO hlasovala nadpoloviční většina zúčastněných osob a současně více než 25 % 

oprávněných osob. (§ 48 odst. 2 zákona č. 22/2004 Sb.).
36

 

Obecní úřad ani iniciátoři petice takovou účast neočekávali.
37

 

 

7.3 Územní plán Bohuňovice 

Téma územní plánování opět úzce souvisí jak s činností zastupitelstva v období  

do roku 2010, tak také s volebními programy kandidujících subjektů do komunálních voleb 

2010. 

O pořízení nového územního plánu rozhodlo zastupitelstvo obce již v předešlém 

volebním období, a to na svém veřejném zasedání zastupitelstva obce dne 22. 3. 2007.
38

 

Důvodem pro pořízení nového územního plánu byl potřeba mít aktuální dokument. Obec také 

reagovala v návaznosti na tehdy platné ustanovení § 188 odst. 1 stavebního zákona - "územně 

plánovací dokumentace obce bude nahrazena do pěti let od nabytí účinnosti tohoto zákona 

novým územním plánem, jinak územní plán, schválený před 1. lednem 2007 pozbývá 

                                                 
36

 Zápis místní komise pro místní referendum o vyjmutí druhé dráhy letiště z územního plánu obce Bohuňovice 

dne 13. května 2011 
37

 Což dokládá také skutečnost, že nebyl orazítkován dostatečný počet obálek. Ty musely být dochystávány  

v průběhu dne. 
38

 Usnesení č. 9 II/3 z veřejného zasedání zastupitelstva obce ze dne 22. 3. 2007 
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platnost". Zastupitelstvo pověřilo starostu obce, Ing. Jiřího Petřeka, ke spolupráci na pořízení 

územního plánu Bohuňovice.
39

 

V první fázi a také dle stavebního zákona byl zpracován návrh Zadání Územního plánu 

Bohuňovice, kde byly také vymezeny požadavky pro zpracování dokumentace územního 

plánu. První možnost k veřejnému nahlédnutí návrhu zadání byla ve lhůtě 30 dnů v termínu 

16. října - 16. listopadu 2009. V této době mohl každý uplatnit své připomínky, včetně 

dotčených orgánů a sousedních obcí, kterým byl návrh zaslán. Zastupitelstvo obce dne 25. 2. 

2010 zadání schválilo.
40

 Následně byl návrh územního plánu projednán s dotčenými orgány a 

krajským úřadem. Návrh po společném jednání posoudil Krajský úřad Olomouckého kraje.
41

  

Právě v tomto okamžiku bylo zjištěno, že navrhovaná letecká plocha (druhá dráha 

letiště) není v souladu se Zásadami územního rozvoje Olomouckého kraje (ZÚR OK) a bylo 

požadováno odstranění nedostatků. Rozpor v obou dokumentacích byl zapříčiněn chybou 

projektanta, poněvadž územní plán obce a Zásady územního rozvoje jsou v odlišném měřítku. 

Došlo tak k chybnému zaměření letecké plochy - koridoru letiště do územního plánu obce. Po 

odstranění nedostatků v dokumentaci a jejich potvrzení povolil Krajský úřad veřejné 

projednávání návrhu v řízení územního plánu.
42

 Následně bylo zahájeno řízení o posouzeném 

a upraveném návrhu územního plánu spolu s veřejným projednáním. Opět byla občanům 

umožněna 30-ti denní lhůta pro možnost nahlížet do dokumentace, případně podat námitky, 

připomínky či vyjádření.
43

 

Navrhovaný územní plán se nelíbí opoziční TOP 09 a VV. Návrh počítá s etapovitým 

zastavěním desítek hektarů půdy. Opozice se tak bojí razantního přílivu přistěhovalců. Dle 

návrhu dojde také k zastavění centra obce včetně dosud zelených ploch (lokality  

"Za Novákovým") a to hned v první etapě. Další zelená plocha u nádraží je zakreslena jako 

komerční plocha, o kterou již v minulosti usilovalo SNK jako plochu zeleně, stejně tak dnes 

žádá TOP 09 a VV. Nový návrh územního plánu vymezuje také plochu letiště i přes jasný 

výsledek referenda.  

Tato skutečnost ponechání dráhy letiště v novém územním plánu je na základě 

stavebního zákona, kdy je nutné respektovat vymezení letiště v nadřazené dokumentaci ZÚR 

                                                 
39

 Usnesení č. 9 II/11 z veřejného zasedání zastupitelstva obce ze dne 22. 3. 2007 
40

 Usnesení č. 18 II/4 z veřejného zasedání zastupitelstva obce ze dne 25. 2. 2010 
41

 Dne 11. 7. 2011 pod č. j . KUOK 7540510/2011 
42

 Krajský úřad Olomouckého kraje, odbor strategického rozvoje kraje, stanovisko pod č. j. KUOK 111185/2011 
43

 Termín pro nahlížení byl ve dnech 26. 10. 2011 - 25. 11. 2011.Nejpozději při veřejném projednání, tj. 25. 11. 

2011 mohl každý uplatnit své připomínky. 
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OK. Proto dle výkladu právníků a projektantů musí i zastupitelstvo respektovat tuto povinnost 

při schvalování.
44

 

Bod schvalování územně plánovací dokumentace byl zařazen na jednání Zastupitelstva 

obce č. 9.
45

 K tomuto bodu proběhla diskuze. Především k otázce letiště padlo hned několik 

dotazů a různých názorů na celou věc. Paní pořizovatelka Ing. Arch. Ingrová sdělila „Kdyby 

referendum bylo před konečným zpracováním územního plánu, tak by možná ta dokumentace 

vypadala jinak. Došlo by k debatám s krajským úřadem.“ 
46

 Opoziční zastupitel a předseda 

Kontrolního výboru Ing. Marek Malaska se domníval, že s informací o výsledku referenda se 

dostatečně nepracovalo.  

Dle vyjádření starosty obce je patrné, že by případné neschválení územního plánu bylo 

pro obec výrazně nevýhodnější než jeho schválení. Rada obce doporučila zastupitelstvu 

veškerá navržená usnesení k bodu územního plánu schválit.  

 

7.4 Centrum zdraví (Akvapark) 

Významným a často diskutovaným tématem tohoto i předešlého volebního období 

bylo Centrum zdraví, které spravuje obecní společnost CZ Bohuňovice s. r. o.   

Jak TOP 09 a VV, tak i ODS měli ve svých volebních programech udržení prosperity 

Centra zdraví. Areál je v posledních letech v každoroční ztrátě, což vyžaduje finančním 

pomoc z obecní kasy. V roce 2008 bylo volnočasové zařízení ve ztrátě 18 tisíc korun, o rok 

později už 566 tisíc korun, v roce 2010 byla ztráta 401  tisíc korun a roku 2011 dosáhla dotace 

z obecní pokladny částky 500 tisíc korun. V roce 2010 rozhodlo zastupitelstvo o navýšení 

základního kapitálu společnosti, což přišlo obec na 800 tisíc korun. 

Dle opoziční TOP 09 a VV, "tečou" další peníze do společnosti např. prostřednictvím 

školy, která má v budově Centra zdraví pronajaté prostory, tím dochází ke snížení ztráty a 

potřebná dotace tak není tolik alarmující..
47

 

                                                 
44

  KECLÍKOVÁ, Eva. Druhý dráha letiště - Bc. Keclíková. Bohuňovice ORG [online]. 27. 9. 2011 

[cit. 2012-04-03]. Dostupné z: http://www.bohunovice.org/clanky11/druha-draha-letiste-keclikova.htm 
45

 Zasedání Zastupitelstva obce Bohuňovice č. 9 se uskutečnilo ve čtvrtek 8. 12. 2011 v 18.00 hodin 
46

 Záznam ze zasedání ZO Bohuňovice č. 9. Ze dne 8. 12. 2011 
47

 V loňském roce zaplatila škola na nájmu částku převyšující 250 tisíc korun, což je 10 % z celkového rozpočtu 

školy, stejně jako v roce 2010. Společnost CZ Bohuňovice  však platí za celý obecní objekt, v hodnotě několika 

desítek milionu, pouze 120 tisíc korun za rok. 
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ODS je názoru, že tyto prostory může mít v pronájmu kdokoliv, ať je to základní škola 

nebo jiný subjekt. O žádném skrytém dotování  ze stran obce, tak nemůže být dle ODS řeč. 

 

7.5 "Kauza Bohuňovice ORG" 

V minulém volebním období v roce 2008 založil tehdejší opoziční  zastupitel Mgr. 

Mojmír Fryčák (SNK) ve spolupráci s Michalem Prutyszynem webové stránky Bohuňovice 

ORG,  dostupné na www.bohunovice.org. Důvod vzniku stránek byl dán absencí podobného 

prostoru, kde by se občané mohli dočíst jaký názor má na určitou věc opozice. Nabídla se tak 

možnost pro svobodné vyjádření svých názorů nebo naopak příležitost si přečíst názory svých 

spoluobčanů. Základním cílem bylo a je, aby žádný názor, byť i menšinový, nebyl opomenut. 

Stránky využilo SNK především k prezentování svých názorů a kroků v zastupitelstvu. 

Následně našly využití v předvolebním "boji" mezi kandidujícími stranami a uskupeními, kdy 

sdružení TOP 09 a VV využilo stránky k vlastní prezentaci a kritickému hodnocení práce 

ODS.  

S přibývajícími články, názory či kritikou na aktuální záležitosti v oblasti komunální 

politiky a kroků vedení obce, byl tento web některými radními označen za "snůšku blábolů či 

nesmyslů".  

V březnu 2011, tedy přibližně za  2 a půl roku od spuštění stránek, pozvala rada obce 

vlastníka domény na jednání rady obce (viz. dopis rady obce v příloze). Tomuto tématu se 

radní věnovali na dvou  jednáních rady obce č. 6 a č. 7, na kterém bylo navrhováno vyzvat 

provozovatele stránek k bezúplatnému převedení na obec. Obsahem jednání mezi radou a 

majitelem domény měl být zjevný konflikt s § 19b občanského zákoníku a také možný 

konflikt se zákonem na ochranu osobních důvodů. Vlastník domény odmítl účast na 

zmiňovaném jednání (viz. dopis radě obce v příloze) s tím, že celou záležitost bude 

konzultovat raději s odborníky, než s radou obce. 

Zjevný konflikt vězí v používání jména "Bohuňovice", což je jméno právnické osoby a 

dle rady obce jde v tomto případě o neoprávněné užití názvu obce coby veřejnoprávní 

korporace k jehož užívání nedala souhlas. Další konflikt tkví v možném porušování zákonu na 

ochranu osobních údajů. Na stránkách Bohuňovice ORG byly zveřejněny některé názory pana 

starosty Petřeka, k jejichž prezentování na internetu nedal souhlas. Dále se objevily určité 
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dokumenty, které vzbudily u radních nevoli. Šlo například o plný text žaloby, kterou podal 

Ing. Jiří Petřek.  

V druhém dopise (viz. příloha) byl vlastník domény vyzván k zaujetí konečného 

stanoviska, přičemž byl tento krok limitován časovou lhůtou, při níž bylo přislíbeno, že se 

rada obce zdrží právních kroků. 

Odpovědí na další dopis rady byl konstatován názor, že současná platná legislativa má 

řadu mezer a žádný zákon přímo nevymezuje zmíněný "problém". Stránky Bohuňovice ORG 

jsou  dle vyjádření majitele domény dobrým a přiměřeným informačním zdrojem pro občany 

obce s tím, že pokud se i přesto rada obce rozhodne přezkoumat celou záležitost soudem, 

půjde o legitimní postup. Byť tím bude potlačen letitý způsob komunikace na vesnici a selský 

rozum. 

Celá kauza prozatím končí sdělením rady: "Do doby schválení nových právních norem 

a sankcí za porušování zákonů ve věci neoprávněných užívání jmen a osobních údajů 

nepodnikat žádné právní kroky ve věci podezření na porušování zákona provozovatele stránek 

bohunovice.org."
48

 (dopisy k této kauze jsou přiloženy v příloze) 

Celou záležitostí se také zabývalo zastupitelstvo obce. K této záležitosti nepřijalo 

žádné usnesení. 

 

7.5 Obecní zpravodaj "POHLEDY" a "Bohuňovický zpravodaj" 

Obecní zpravodaj POHLEDY vznikl v roce 1991, jehož dlouholetou šéfredaktorkou a 

zakladatelkou byla paní Anna Grúzová. Zřejmý je fakt, že zpravodaj byl převážně v rukou 

zástupců KDU-ČSL a ODS. To dokládají také jednotlivé příspěvky. Právě KDU-ČSL ve 

svých programových prohlášeních odkazuje na zmiňovaný časopis, jehož prostřednictvím 

hodlá realizovat určité body programu. Pro ODS šlo spíše o možnost zveřejňování informací 

o chystaných a již realizovaných projektech a v neposlední řadě také příležitost k vlastní 

prezentaci. V minulosti občasně využívalo místní zpravodaj také SNK, vesměs šlo o názorové 

a kritické příspěvky, které byly zpravidla ve stejném čísle okomentovány starostou. Ze všeho 

je možno usoudit, že zpravodaj sloužil pro permanentní kampaň jednotlivých "vládnoucích" 

stran, především ODS, potažmo KDU-ČSL.  
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 Dopis rady obce ze dne  17. 5. 2011, č. j.: UOBOH/313/2011 
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Radniční periodika lze všeobecně vnímat jako nástroj k prosazování názorů především 

aktuálního vedení měst, obcí a krajů. Tímto způsobem lze oslovit významnou část obyvatel. 

Další, poměrně dlouhodobou záležitostí, byla nezákonnost vydávání obecního 

periodika POHLEDY, resp. porušování zákona č. 46/2000 Sb., o právech a povinnostech při 

vydávání periodického tisku a o změně některých dalších zákonů (tiskový zákon). 

Právě místní zpravodaj může mít nemalý vliv na výsledky voleb. I přesto, že v dnešní 

době má významnou pozici internet či televize, zůstává zpravodaj stále jako důležitý 

informační prvek mezi obcí a občany. 

V předešlém volebním období 2006 - 2010 byli radní a také odpovědná redaktorka 

zpravodaje Bc. Anna Grúzová na veřejných jednáních zastupitelstva obce opakovaně 

upozorňováni na chybějící povinné údaje ve zpravodaji POHLEDY, a to především občanem 

panem Františkem Čoukou st.
49

 Rada obce, ani šéfredaktorka bohužel neučinila patřičné 

kroky k nápravě. Proto podal František Čouka dne 15. 11. 2010 dotaz na Ministerstvo Kultury 

ČR - odbor médií a audiovize. Následně byl tento dotaz podán dne 1. 12. 2010 na Krajský 

úřad Olomouckého kraje - odbor kultury a památkové péče. Na základě podnětu bylo s obcí 

Bohuňovice zahájeno správní řízení při kterém byl starosta obce Ing. Jiří Petřek upozorněn na 

nedostatky při vydávání periodického tisku. Bohužel i přes správní řízení byla náprava 

učiněna pouze částečně. Správní řízení se opakovalo a obci byla udělena pokuta ve výši 800 

Kč.  

Šéfredaktorka zpravodaje odstoupila ke dni 30. 11. 2011, přičemž byl radou obce na 

její žádost k tomu to datu zrušen i samotný časopis. Jako důvod odstoupení uvedla stále 

přibývající osočující články, které nejsou v souladu s dobrými mravy a následný tlak na jejich 

zveřejnění. Starosta obce dal za vinu zrušení zpravodaje zastupitelům a některým příznivcům 

opozičního sdružení TOP 09 a VV. 

Na nejbližším jednání ZO byl předložen zastupiteli z TOP 09 a VV ve spolupráci se 

zastupitel KDU-ČSL návrh na zřízení nového obecního periodika. Zastupitelstvo obce si dle 

návrhu vyhradilo právo rušit a zřizovat obecní zpravodaj a také jmenovat a odvolávat 

odpovědného redaktora. Následně k 1. 12. 2011 zastupitelstvo schválilo registraci nového 

obecního zpravodaje s názvem "Bohuňovický zpravodaj" a jmenovalo nového šéfredaktora 

dle návrhu TOP 09 a VV.  

                                                 
49

 Dokazují to záznamy ze zasedání zastupitelstva obce č. 9a ze dne 16. 9. 2008 a č. 21 ze dne 30. 9. 2010.  
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9 Závěr 

 

Období 2006 - 2010 bylo pro komunální politiku v obci začátkem bouřlivých debat 

mezi koalicí a opozicí. Nejvýznamnější kauza, která byla během onoho období předložena 

široké veřejnosti, především články na internetu nebo v tisku, případně na samotných jednání 

zastupitelstva, "Lokalita Za Novákovým" proti sobě postavila především ODS a SNK.  

V následujících volbách 2010  na ni významně stavělo také sdružení TOP 09 a VV. Celá 

záležitost i přes značnou míru medializace v obci uškodila zřejmě těm, kteří na ní 

poukazovali.  

Z výsledku komunálních voleb je zřejmé, že nejsilnější podporu voličů má ODS. Ta 

má již od roku 1994 největší zastoupení v zastupitelstvu. Záležitosti, které byly po volbách 

2006 dávány za vinu ODS nepředznačili její oslabení, ba naopak ODS posílila a dosáhla v 

následujících volbách 2010 svého nejlepšího výsledku vůbec. ODS coby strana určující směr 

obce v období do roku 2010 realizovala řadu projektů, díky kterým získala silnou podporu. 

Stabilní zastoupení má v zastupitelstvu obce KDU-ČSL. 

Zřejmě nejzajímavější a pro občany důležité téma bylo plánované rozšíření místního 

letiště a následné referendum, které dokázalo oslovit významnou část místních občanů. Téma 

letiště se stalo politickým tématem hlavně během období 2006 - 2010, a následně po 

říjnových volbách v roce 2010. Fakt, že by téma letiště mohlo uškodit ODS, která rozšíření 

letiště sama do územního plánu iniciovala se nepotvrdil. Příčinnou je zřejmě nedostatečná 

informovanost občanů před volbami 2010 k dané problematice. 

Při porovnání volebních výsledků voleb 2006 a 2010 je zřejmé, že zásadní změna  

v rozložení sil v zastupitelstvu nenastala. Pokud budeme brát v potaz, že nový kandidující 

subjekt TOP 09 a VV nahradil pozici SNK, jsou výsledky téměř srovnatelné. Ve volbách 

2010 byla oproti předešlým volbám větší účast, na což mohla mít vliv i předvolební kampaň 

TOP 09 a VV. 

Na základě osobních zkušeností a analýze jednotlivých kauz a výsledku voleb jsem 

přesvědčen, že právě komunální politika je hlavně o tom jak vypadá, ne jaké je ve skutečnosti. 
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